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The Dubai Maritime City Authority, at the Ports, Customs and Free Zone Corporation, concluded 
its participation as part of the country's delegation in the 128th session of the International Maritime 
Organization (IMO), which was held at the headquarters in the capital of United Kingdom, London.

The UAE delegation to the meetings was headed by H.E. Eng. Hessa Al Malek, Advisor to the Minister 
for Maritime Transport, Affairs, the UAE Ministry of Energy and Infrastructure, in the presence of 
Sheikh Saeed bin Ahmed bin Khalifa Al Maktoum, Executive Director of the Dubai Maritime City 
Authority, representing the Authority, and a number of officials of the concerned authorities in the 
country.

Sheikh Saeed bin Ahmed bin Khalifa Al Maktoum, Executive Director of the Dubai Maritime City 
Authority, explained that the Authority's participation in the meetings of the International Maritime 
Organization (IMO) comes as part of its continuous efforts to discuss ways to strengthen the 
maritime industry in the country in general, and in Dubai in particular, which is in line with the vision of 
H.H. Sheikh Mohammed bin Rashid Al Maktoum, Vice President, Prime Minister and Ruler of Dubai, 
regarding the promotion of sustainable development for Dubai and its global competitiveness in 
various fields, stressing the efforts made by the authority to apply best practices that would enhance 
the leadership position of the emirate in the maritime sector locally, regionally and globally.

Sheikh Saeed bin Ahmed indicated that participation in the International Maritime Organization 
meetings is an appropriate platform to launch towards a promising future of economic partnerships 
and open fruitful prospects for future projects and opportunities that will develop the maritime 
sector, pointing out that the Dubai Maritime City Authority continues its efforts to upgrade the 
maritime sector in Dubai in accordance with the highest international standards by following the 
best practices in the sector and building partnerships that benefit all parties concerned with maritime 
traffic in Dubai.

“We adopted a decision to raise the efficiency and readiness of border crossings and free zones, 
enhance capabilities, and standardize procedures and requirements, in line with the best international 

security standards in this field”.

"اعتمدنا قراراً لرفع كفاءة وجاهزية المنافذ الحدودية والمناطق الحرة في دولة الإمارات.. وتعزيز الإمكانيات وتوحيد 
الإجراءات والاشتراطات بما يتوافق مع أفضل المعايير الدولية الأمنية في هذا المجال".

ــن  ــاركتها ضم ــرة، مش ــة الح ــارك والمنطق ــئ والجم ــة الموان ــة، بمؤسس ــي الملاحي ــة دب ــلطة مدين ــت س اختتم
وفــد الدولــة فــي اجتماعــات المنظمــة البحريــة الدوليــة "IMO" بدورتهــا الـــ128 التــي عقــدت فــي مقــر المنظمــة 

البحريــة الدوليــة فــي العاصمــة البريطانيــة لنــدن.

وتــرأس وفــد الدولــة فــي الاجتماعــات ســعادة المهندســة حصــة آل مالــك، مستشــار معالــي الوزيــر لشــؤون 
النقــل البحــري فــي وزارة الطاقــة والبنيــة التحتيــة بدولــة الإمــارات العربيــة المتحــدة، وبحضــور الشــيخ ســعيد بــن 
أحمــد بــن خليفــة آل مكتــوم، المديــر التنفيــذي لســلطة مدينــة دبــي الملاحيــة ممثــاً عــن الســلطة، وعــدد مــن 

مســؤولي الجهــات المعنيــة فــي الدولــة.

ــة أن  ــي الملاحي ــة دب ــلطة مدين ــذي لس ــر التنفي ــوم، المدي ــة آل مكت ــن خليف ــد ب ــن أحم ــعيد ب ــيخ س ــح الش وأوض
مشــاركة الســلطة فــي اجتماعــات المنظمــة البحريــة الدوليــة IMO تأتــي ضمــن جهودهــا المتواصلــة لبحث ســبل 
تعزيــز الصناعــة البحريــة فــي الدولــة بشــكل عــام، وفــي إمــارة دبــي بشــكل خــاص، الأمــر الــذي ينســجم مــع رؤيــة 
صاحــب الســمو الشــيخ محمــد بــن راشــد آل مكتــوم نائــب رئيــس الدولــة رئيــس مجلــس الــوزراء حاكــم دبــي "رعاه 
ــة فــي شــتى المجــالات، مؤكــداً علــى  ــة المســتدامة لإمــارة دبــي وتنافســيتها العالمي ــز التنمي الله"، بشــأن تعزي
الجهــود التــي تبذلهــا الســلطة لتطبيــق أفضــل الممارســات التــي مــن شــأنها تعزيــز المكانــة الرياديــة للإمــارة 

فــي القطــاع البحــري محليــاً، وإقليميــاً، وعالميــاً.

ــة  ــة منص ــد بمثاب ــة يع ــة الدولي ــة البحري ــات المنظم ــي اجتماع ــاركة ف ــد أن المش ــن أحم ــعيد ب ــيخ س ــار الش وأش
ــرص  ــاريع وف ــرة لمش ــاق مثم ــح آف ــة وفت ــراكات الاقتصادي ــن الش ــد م ــتقبل واع ــو مس ــاق نح ــة للانط ملائم
مســتقبلية مــن شــأنها تطويــر القطــاع البحــري، لافتــاً أن ســلطة مدينــة دبــي الملاحيــة تواصــل جهودهــا 
ــاع أفضــل الممارســات  ــر العالميــة مــن خــال اتب للارتقــاء بالقطــاع البحــري فــي إمــارة دبــي وفــق أعلــى المعايي

ــارة. ــي الإم ــة ف ــة البحري ــة بالحرك ــات المعني ــع الجه ــى جمي ــع عل ــود بالنف ــراكات تع ــاء ش ــاع وبن ــي القط ف

His Highness Sheikh Mohammed bin Rashid Al Maktoum 
Vice President and Prime Minister of the UAE and Ruler of Dubai

صاحب السمو الشيخ محمد بن راشد آل مكتوم 
نائب رئيس الدولة رئيس مجلس الوزراء حاكم دبي رعاه الله

“Dubai Maritime Authority”
participates in the UAE delegation of the International 

Maritime Organization meetings in London

"سلطـــــة دبــــــي الملاحيــــــة" 
تشـــــارك ضمــــــن وفــــــــد الدولـــــة فـــــــي اجتماعـــــــات 

المنظمــــــة البحريــــــة الدوليـــــة بلنـــــدن
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Happiness Bus
باص السعادة

Flashes ومضــــــــــــات Internal News

Our Strategy

 الأخبار الداخلية

استراتيجيتنا

نظمــت إدارة الاســتراتيجية والاتصــال مبــادرة "بــاص الســعادة" لموظفــي وموظفــات المؤسســة، والتــي 
تمثلــت فــي دعوتهــم لتنــاول وجبــة الإفطــار الصباحيــة فــي أجــواء مليئــة بالســعادة والمــرح والنشــاط امتــدت 

ــة.  ــدات التنظيمي ــف الوح ــي مختل ــة ف ــام متواصل ــع أي لأرب
تــم تنظيــم المبــادرة خــال ســاعات الصبــاح الأولــى وذلــك لبــث الطاقــة الإيجابيــة وتحفيــز الموظفيــن ليواصلــوا 
نشــاطهم وعملهــم بجــودة وكفــاءة عاليــة طــوال اليــوم، وقــد عبــر الموظفيــن عــن ســعادتهم بالمبــادرة التــي 

ســاهمت فــي تعزيــز علاقــات التواصــل والمشــاركة والألفــة بينهــم.

من محاورنا وأهدافنا الاستراتيجية:
توحيد وتحسين الإجراءات:

• تبسيط الإجراءات وتجنب الازدواجية لخلق قيمة مضافة بما يتماشى مع أفضل 	
الممارسات.

• الاستخدام الأمثل للتقنيات الذكية والحلول المبتكرة لتقليل التكلفة والوقت.	

The Strategy and Communication Department organized the "Happiness Bus" initiative for the 
corporation's employees, which consisted of inviting them to eat breakfast in an atmosphere full of 
happiness, fun and activity that extended for four consecutive days in various business units.
The initiative was organized during the early morning hours in order to spread positive energy 
and motivate the employees to continue their activities and work with high quality and efficiency 
throughout the day. The employees expressed their happiness with the initiative, which contributed 
to strengthening communication, participation and familiarity between them.

Among our Strategic Perspectives & Objectives:
Process Integration & Optimization:
•	 Simplify processes and avoid duplication for value creation at part with the best 

practices.
•	 Lead smart technology and innovative solutions for cost and time optimization.

The Atlas Lions Roar
أسود الأطلس تزأر

I think you will not disagree if I choose to talk this time about my beloved country Morocco, especially 
as we witness how its team is writing new history in the World Cup matches. Yes, Morocco is writing 
history with many other lessons for humanity and nations...

It is not only a game in which a ball rolls inside a green rectangle, but it is almost a fight in which 
cultures and civilizations compete where history is present. It’s really a strange game that emphasize 
people's conflicts and flows deep inside our veins of belonging.

The lion roared in the heart of every Arab, in the soul of every Muslim, in the vein of every African. The 
same drop of blood flowed in the veins of all of us and cheers of pride exploded in our throats. In all 
parts of the world, Morocco was present, and Moroccans realized that they have everywhere families 
and loved ones: in Gaza the courageous, Egypt the civilized, Iraq the gracious, Jordan the brave and 
here in Emirates the glorious… Everywhere Morocco has family, supporters and friends.

The Western is used to seeing the East as weak, prone and defeated and we tell them now that that 
era is over.  In their films, newspapers, novels and news, they have always promoted the image of 
the immigrant Arab and Amazigh Moroccan, weak, deviant, and extremist. Here we are discovering 
young people with great morals and ethics, young people, most of whom are the children of simple 
migrant workers from simple mothers from simple villages, who fight with confidence and pride.

They lived outside their homeland but grew up loving it. We saw them reading Al-Fatiha before the 
match, prostrating after each victory and kissing their mothers' heads in respect and appreciation, 
young people saying "Inshallah" in international meetings that are broadcasted globally... This is the 
struggling Moroccan father, this is the prodigious Moroccan mother who raised their children with 
pride and patriotism. Perfect mothers, perfect fathers, perfect children. Yes, we are fine as long as 
these are our future, which we are proud of. Whatever the outcome of this world cup is, we consider 
that we won. We have triumphed over the knot of weakness that has shackled us for decades. We 
triumphed to restore confidence in ourselves again. We won because we belong to a family whose 
homeland is the heart of every Arab, Amazigh, Muslim, and African, wherever he is in this large world.

We are the grandchildren of Tariq ibn Ziyad and Yusuf ibn Tashfin and grandchildren of Rif Abd el-
krim al-khattabi. Remember the battle of Sagrajas and Wadi al-Makhazin. Remembrance benefits 
the believers, and whoever does not remember, the future will remind him. 

May Morocco, live forever cradle of free man,
May it always be source of lights,
May it forever be land of sovereignty and peace.

Raja Malah
Senior Planning Engineer

أضــن أنكــم لــن تســتكثروا علــيّ الحديــث عــن بلــدي الحبيــب المغــرب هــذا الأســبوع خاصــة ونحــن نــرى كيــف يكتــب 
منتخبــه تاريخــاً جديــداً فــي مباريــات كأس العالــم لكــرة القــدم. نعــم المغــرب يكتــب التاريــخ ومعــه دروســاً كثيــرة 

أخــرى للإنســانية وللأمــم...

هــي ليســت فقــط لعبــة تتدحــرج فيهــا كــرة داخــل مســتطيل أخضــر بــل تــكاد تكــون نــزالًا تتبــارى فيهــا الثقافــات 
ــعوب  ــراع الش ــا ص ــزل لوحده ــي تخت ــة الت ــذه اللّعب ــاً ه ــة فع ــه. غريب ــكل ثقل ــخ ب ــه التاري ــد في ــارات ويتواج والحض

والأوطــان وتحفــر فــي أعماقنــا شــرايين الانتمــاء دون اســتئذان.

 زأر الأســد فــي قلــب كل عربــي، وفــي روح كل مســلم، وفــي شــريان كل إفريقــي. تدفقــت قطــرة الــدم نفســها 
فــي عروقنــا جميعــاً وتفجــرت هتافــات الفخــر والاعتــزاز فــي حناجرنــا. فــي كل بقــاع العالــم كان المغــرب حاضــراً، 
فــأدرك المغاربــة أن لهــم فــي كل مــكان أهــل وأحبــة: فــي غــزة الأبيــة، وفــي مصــر الحضــارة، وفــي عــراق المجــد، 

وفــي أردن النشــامى، وفــي إمــارات العــز... لنــا فــي العالــم عــزوة ولكــم فــي المغــرب إخــوة جديــرون بالافتخــار.

اعتــاد الغــرب أن يــرى فــي الشــرق ذلــك الضعيــف المنبطــح المهــزوم ونحــن نقــول لــه أن ذاك العهــد قــد 
ــوا علــى ترويــج صــورة المغربــي العربــي  ــى وانتهــى.  فــي أفلامهــم وجرائدهــم، وفــي رواياتهــم وأخبارهــم دأب ولّ
والأمازيغــي المهاجــر، الضعيــف، المنحــرف، المتطــرف.. وهــا نحــن نكتشــف شــباباً بعمــر الزهــور فــي أبهــى صــور 
ــعبية  ــارات ش ــن ح ــيطات م ــات بس ــن أمه ــطاء م ــن بس ــال مهاجري ــاء عمّ ــم أبن ــباب أغلبه ــاق، ش ــيّ والأخ الرق
ــقه.  ــه وعش ــى حب ــوا عل ــن ترعرع ــن لك ــارج الوط ــوا خ ــر... عاش ــة وفخ ــات وثق ــاوس بثب ــون كالأش ــيطة ينازل بس
شــباب رأيناهــم يقــرؤون الفاتحــة قبــل المبــاراة، يســجدون حمــداً بعــد كل انتصــار ويقبلــون رؤوس أمهاتهــن بــرّاً 
وتقديــراً، شــباب يقولــون "إن شــاء الله" فــي لقاءاتهــم الدوليــة التــي تــذاع عالميــاً... هــو الأب المغربــي الجبــار، هــي 
الأم المغربيــة المكافحــة الشّــريفة التــي أرضعــت أبنائهــا القيّــم وحقنتهــم العــزة وحــبّ الوطــن.  نِعــمَ الأمهــات 

ونِعــم الآبــاء ونِعــم الأبنــاء. نعــم، نحــن بخيــر مــا دام هــؤلاء مســتقبلنا نفتخــر بهــم ونفاخــر بهــم الأمــم. 

ــة  ــودة الثق ــا لع ــود. انتصرن ــا لعق ــي كبّلناه ــف الت ــدة الضع ــا لعق ــا، انتصرن ــن انتصرن ــة فنح ــتكون النتيج ــا س مهم
ــا كان.  ــي أينم ــلم إفريق ــي مس ــي أمازيغ ــب كل عرب ــا قل ــرة موطنه ــا لأس ــا لانتمائن ــد، انتصرن ــن جدي ــنا م لأنفس

نحــن أحفــاد طــارق بــن زيــاد ويوســف بــن تاشــفين وأحفــاد أســد الريــف عبــد الكريــم الخطابــي، تذكــروا معركــة 
ــيذكره. ــادم س ــر فالق ــن لا يتذك ــن وم ــع المؤمني ــرى تنف ــر إن الذك ــازن. فذكّ ــة وواد المخ الزلاق

 
دمت وطني منبت الأحرار، دمت مشرق الأنوار 

دمت منتدى السؤدد وحماه 
دمت منتداه وحماه

رجــــــاء مـــــــلاح
مهندس أول - التخطيط
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  PCFC أســــــرةPCFC Family

الاسم: رشا ممتاز عسكر

المسمى الوظيفي: ضابط أول خدمة المتعاملين 

نبذة تعريفية: 

تخرجــت مــن كليــة الآثــار بجامعــة القاهــرة قســم علــم المصريــات ثــم التحقــت بقســم الدراســات العليــا بنفــس 
الجامعــة وحصلــت علــى دبلــوم فــي تاريــخ الفــن، بعدهــا ســافرت لدولــة الإمــارات وعملــت فــي القطــاع الخــاص 
لمــدة ثلاثــة ســنوات، وفــي عــام 2005 بــدأت رحلتــي بدائــرة التخطيــط والتطويــر – تراخيــص، كإداري وقد اكتســبت 
خبــرة كبيــرة نتيجــة لعملــي فــي مختلــف إدارات الدائــرة ومعرفــة خدماتهــا، أنظمتهــا وإجراءاتهــا ممــا ســاعدني 
ــه وهــو مســاعدة المتعامليــن وتفهــم  ــراً حيــن انتقلــت إلــى قســم إســعاد المتعامليــن وتحقيــق الغايــة من كثي

احتياجاتهــم وحــل المشــاكل التــي يمكــن ان تواجههــم بشــكل فعــال وممنهــج لرفــع مســتوى رضاهــم.

ومــن أهــم الإنجــازات التــي افتخــر بهــا هــو اجتيــاز تدقيــق شــهادة الأيــزو 10002 الخاصــة بنظــام معالجــة شــكاوى 
المتعامليــن بمؤسســة الموانــئ والجمــارك والمنطقــة الحــرة ضمــن فريــق إدارة الاســتراتيجية والاتصــال.

ومن هواياتي قراءة القصص، الشعر، والموسيقى.

ــد  ــظ مرص ــا لاح ــمس، كم ــام الش ــر أم ــر القم يم
فــي  ناســا  لوكالــة  التابــع  الشــمس  ديناميــكا 
 SDO 29 يونيــو 2022. تــدور المركبــة الفضائيــة
 22،238 عــن  تزيــد  مســافة  علــى  الأرض  حــول 

ميــل )35،789 كــم(.

الصــورة بواســطة: مرصــد ديناميكا الشــمس 
/ وكالــة ناســا.

The moon passes in front of the sun, as 
observed by NASA's Solar Dynamics 
Observatory, on June 29, 2022. The SDO 
spacecraft orbits the Earth at a distance of 
more than 22,238 miles (35,789 km).

Photo by: Solar Dynamics Observatory / 
NASA.

Photo of the Week صورة الأسبوع

Moon & Sunالقمر والشمس

Name: Rasha Momtaz Asker

Job Title: Senior Officer CRM

Brief Introduction:

I graduated from the Faculty of Archeology at Cairo University, Department of Egyptology, then 
joined the Department of Postgraduate Studies at the same university and obtained a diploma in art 
history, after which I traveled to the UAE and worked in the private sector for three years, and in 2005 I 
started my journey in the Department of Planning and Development - Trakhees, as an administrator 
and I gained a great experience and knowledge about its services, systems and procedures as a 
result of my work in various departments of Trakhees, which helped me a lot when I moved to the 
Customer Happiness Section and achieved its goal, which are to help customers, understand their 
needs and solve problems that they might face in an effective and systematic manner to raise their 
level of satisfaction.

One of the most important achievements that I am proud of is passing the audit of the ISO 10002 
certification for the system of handling customer complaints at the Ports, Customs and Free Zone 
Corporation within the Strategy and Communication Department Team.

My hobbies are reading stories, poetry, and music.
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Feature قصاصة صحفية

لتكون أكثر انضباطاً توقف عن 4 عادات
ــق  ــن تحقي ــان م ــرب الإنس ــا يُق ــذات كم ــن ال ــا ع ــعور بالرض ــزز الش ــو يع ــاز، فه ــاط والإنج ــل الانضب ــا أجم م
مــا يصبــو إليــه. ولكــن كيــف يمكــن أن نكــون أكثــر انضباطــاً وإنجــازا؟ً اليــوم اســتوقفتني وجهــة نظــر مهمــة 
لأحــد علمــاء النفــس، وهــو خبيــر مــن خبــراء التنميــة الذاتيــة يدعــى نيــك ويجنــال وقــد بنــى وجهــة نظــره حــول 
كيفيــة أن يصبــح الإنســان أكثــر فعاليــة وانضباطــاً مــن منظــور مختلــف. يــرى ويجنــال أن الكثيــر مــن النــاس 
يحاولــون أن يكونــوا أكثــر تركيــزاً طــوال الوقــت، ويبذلــون مجهــوداً كبيــراً فــي ذلــك، ويقــرأون كثيــراً عــن قــوة 
الإرادة والمثابــرة، ولكنــه يــرى أن أفضــل طريقــة لتكــون أكثــر انضباطــاً هــي أن تفعــل أقــل وليــس أكثــر، فــإذا 
كنــت تقــوم بمهمــة صعبــة مثــاً، فــإن محاولــة بــذل المزيــد مــن الجهــد ربمــا تفشــل لأنــك متعــب بالفعــل 
ومرهــق. لــذا علينــا اتبــاع نهــج مختلــف بــأن نبتعــد عــن الأشــياء التــي تشــوش تفكيرنــا، أو تعمــل علــى تشــتيت 

تركيزنــا.

هناك أربع عادات تتعارض مع الانضباط، لذلك فالتخلص منها بمثابة استراتيجية فعالة:

• العــادة الأولــى التــي يجــب أن نتوقــف عنهــا هــي النقــد الزائــد للــذات، حيــث يعتقــد البعــض أنــه كلمــا 	
ــن  ــة، ولك ــودة المطلوب ــا وبالج ــي وقته ــام ف ــز المه ــاً وينج ــر انضباط ــيكون أكث ــه فس ــى نفس ــا عل قس
ليــس بالضــرورة أن يكــون ذلــك صحيحــاً، وبحســب أساســيات علــم النفــس الإيجابــي فــإن التعاطــف 

مــع الــذات وعــدم القســوة قــد يكــون لــه أثــر إيجابــي أكثــر فــي الانضبــاط.

• العــادة الثانيــة هــي التعايــش مــع المشــتتات، فمثــاً إذا كنــت ترغــب فــي كتابــة تقريــر فســتجد بجانبــك 	
الهاتــف المحمــول ولا تتوقــف عــن إمســاكه ونســيان مــا كنــت تقــوم بــه، فقــط اتــرك الموبايــل بعيــداً 

وأنــت تقــوم بالمهمــة، وهكــذا، يقــول ســتيف جوبــز: أفضــل طريقــة للتركيــز أن تقــول لا. 

• العــادة الثالثــة تجاهــل الفضــول، حيــث يعتقــد البعــض أن هــذا يجعلهــم أكثــر انضباطــاً، ولكــن الحقيقة 	
ــر مــرة أخــرى فــي العمــل الــذي  ــاج للتفكي أن معظــم الناجحيــن كانــوا يتبعــون فضولهــم، وبالتالــي نحت

نقــوم بــه.

• العــادة الرابعــة هــي التفكيــر الزائــد فــي الهــدف، البعــض يمعــن فــي التفكيــر وتخيــل تحقيــق أهدافــه 	
أكثــر ممــا يعمــل نحــو تحقيــق تلــك الأهــداف، حــدد الهــدف بثبــات ثــم ابــدأ واســتمر بالعمــل وقــم بتلــك 

الخطــوات الصغيــرة التــي تقــود لخطــوات كبيــرة ومــن ثــم ســتصل لتحقيــق هدفــك.

To be more disciplined, stop these 4 habits
Discipline and achievements are beautiful, they enhance a sense of self-satisfaction and 
brings a person closer to achieving what he aspires to. But how can we be more disciplined and 
accomplished? Today I saw an important point of view of a psychologist, a self-development 
expert named Nick Wignall, and he has a view on how to become a more effective and disciplined 
person from a different perspective. Wignall sees that many people try to be more focused all the 
time, make a great effort, and read a lot about willpower and perseverance, but he believes that 
the best way to be more disciplined is to do less and not more. If you are doing a difficult task, for 
example, trying to do more may fail because you are already tired and exhausted. So, we have to 
take a different approach by staying away from things that confuse our thinking, or distract our 
focus.

There are four habits that conflict with discipline, so stop doing them is an effective 
strategy:

•	 First habit that we must stop is using self-criticism for motivation, as some believe that 
the harder you be on yourself, the more disciplined you will be and accomplish the tasks on 
time with the required quality, but this is not necessarily true, and according to the basics of 
positive psychology, self-compassion and non-cruelty may have a more positive impact on 
discipline.

•	 Second habit is Coping with distractions. For example, if you want to write a report, you 
will find a mobile phone next to you, and will not stop holding it and forgetting what you were 
doing. Just leave the mobile phone away while you are doing the task, and so, Steve Jobs 
says: “Focusing is about saying No”.

•	 Third habit is Ignoring your curiosity, as some believe that this makes them more disciplined, 
but the truth is that most of the successful people followed their curiosity, and therefore we 
need to think again about the work we do. 

•	 Fourth habit is Thinking too much about your goals. Some people think and imagine 
achieving their goals more than they work towards achieving those goals. Define the goal 
steadily, then start and continue working, and take those small steps that lead to big steps, 
and then you will reach your goal.
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 Call Center  800 990 مركز الاتصال 

@pcfc_dubaiinfo@pcfc.ae www.pcfc.ae

رؤيتنـــــــــــــــــــــــــــا

Our Vision

تعزيــــــــز مكانـــــة دبي كمركـــــــز رائـــــــد مستدام لدعـــــــم القطـــــاع الاقتصادي علــــــــى الــــصعيد الـــــــعالمي.

To sustainably facilitate and promote Dubai as the world’s leading economic sector.

تأسســت  والتــي  إحــدى مؤسســات حكومــة دبي،  الحــرة  والمنطقــة  والجمــارك  المــوانئ  تعــد مؤسســة 
رســميًا في عــام 2001، وتتضمــن عــدداً مــن الكيانــات والســلطات التــي تعمــل تحــت مظلتهــا. وتشــمل هــذه 
الكيانــات جمــارك دبي وســلطة مــوانئ دبي، بالإضافــة إلى دائــرة التخطيــط والتطويــر -تراخيــص، وســلطة 
مدينــة دبي الملاحيــة، ومكتــب الوكيــل الملاحــي للســفن الخشــبية، إلى جانــب إدارة الاســتثمار وإدارة الأمــن.

The Ports, Customs and Free Zone Corporation (PCFC) is one of the government 
organizations under the Dubai government, which was officially established in 2001, 
that includes several entities and authorities operating under its umbrella. These entities 
are Dubai Customs, Dubai Ports Authority, in addition to the Department of Planning 
and Development - Trakhees, the Dubai Maritime City Authority, Marine Agency for 
Wooden Dhows, Investment Department, and Security Department.


